



WS30

Title of the Workshop	Assessing and modelling community-based energy projects
Topic	Business Model
Language	English
Presentation of the workshop	While building community energy project, a key barrier is to bring actors together around a common understanding of the needs and resources of the territory. The PROSEU project built an open source modelling tool to support communities, municipalities and citizens, to understand and engage around the transformation of their local energy system. This workshop will start by a presentation of this tool and will continue with an open discussion around territory planning and the technical, social and economic impacts of community energy projects.
Host and Speakers	Guilherme Luz (University of Lisboa)
Time Slot	25/04 – 11:30 to 13:00





WS30

Titel des Workshop	Bewertung und Modellierung von gemeinschaftlichen Energieprojekten
Thema	Geschäftsmodell
Sprache	Deutsche
Vorstellung des Workshops	Während des Aufbaus eines Bürgerenergieprojekts besteht ein wesentliches Hindernis darin, die Akteure zusammenzubringen, um ein gemeinsames Verständnis der Bedürfnisse und Ressourcen in einem Gebiet zu erreichen. Das PROSEU-Projekt hat ein Open-Source-Modellierungswerkzeug aufgebaut, um Gemeinschaften, Kommunen und Bürger*innen dabei zu unterstützen, die Transformation ihres lokalen Energiesystems zu verstehen und sich darauf einzulassen. Dieser Workshop beginnt mit einer Präsentation dieses Tools und wird mit einer offenen Diskussion über Gebietsplanung und die technischen, sozialen und wirtschaftlichen Auswirkungen von Bürgerenergieprojekten fortgesetzt.
Moderator*in und Redner*innen	Guilherme Luz (University of Lisboa)
Zeitfenster	25/04 – 11:30 bis 13:00

